
چهارشنبه 14 دی   1401- 11 جمادی الثانی 1444 - 4 ژانویه 2023 - سال بیست  و دوم - شماره  5898  4   اجتماعی

شناسایی۱۱۹بیمارجدیدکرونادریکشبانهروز
وزارت بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی ضمن اعلام آخرین وضعیت شیوع 
کرونا در ایران، از شناســایی ۱۱۹ بیمار جدید کووید-۱۹ در یک شبانه روز خبر 
داد.به گزارش ایلنا، مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت بهداشت در تشریح 
آخرین آمارهای ابتلا، مرگ ومیر و واکسیناســیون کرونا در ایران تا روز سیزدهم 
دی ماه اعلام کرد: تا روز ۱3 دی ماه ۱40۱،  ۶۵ میلیون و ۱۵۸ هزار و ۵۶۵ نفر 
دوز اول، ۵۸ میلیون و ۵۶۶ هزار و ۵44 نفر دوز دوم و 3۱ میلیون و 434 هزار و 
۵۶3 نفر، دوز سوم و بالاتر واکسن کرونا را تزریق کرده اند و مجموع واکسن های 
تزریق شده در کشور به ۱۵۵ میلیون و ۱۵۹ هزار و ۶۷۲ دوز  رسید.در یک شبانه 
روز ۱۵ هزار و ۶۶0 دوز واکسن کرکنا در کشور تزریق شده است.از روز ۱۲ دی 
ماه  تا روز ۱3 دی ماه ۱40۱ و بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی، ۱۱۹ بیمار 
جدید مبتلا به کووید-۱۹ در کشــور شناســایی و ۶۹ نفر از آنها بستری شدند. 
مجموع بیماران کووید-۱۹ در کشور به ۷ میلیون و ۵۶۱ هزار و 4۲۸ نفر رسید.
متاسفانه در طول ۲4 ساعت، 3 نفر از بیماران کووید۱۹ در کشور جان خود را از 
دست دادند و مجموع جان باختگان این بیماری، به ۱44 هزار و ۶۹۶ نفر رسید.
خوشبختانه تا روز ۱3 دی ماه ۷ میلیون 33۶ هزار و ۲۵۸ نفر از بیماران، بهبود 
یافته و یا از بیمارستانها ترخیص شده اند.۱۲۱ نفر از بیماران مبتلا به کووید-۱۹ 
در بخش های مراقبت های ویژه بیمارســتانها تحت مراقبت قرار دارند.تا روز ۱3 
دی ماه ۵4 میلیون و ۷۸۷ هزار و 434 آزمایش تشــخیص کووید-۱۹ در کشور 

انجام شده است.

اعلامجزئیاتدورکاریکارمنداناستانتهران
برایامروز

جزئیات دورکاری کارمندان استان تهران برای امروز ۱4 دی ماه از سوی کمیته 
اضطرار آلودگی هوای تهران اعلام شــد.به گزارش ایسنا، کمیته اضطرار آلودگی 
هوای تهران دورکاری کارمندان دســتگاه های اجرایی اســتان را برای امروز ۱4 
دی ماه تصویب کرد. لذا مقرر شــد به روسای دستگاه های اجرایی توصیه شود با 
درخواست دورکاری آن دسته از کارمندانی که فعالیت شان قابلیت دورکاری دارد، 
موافقت کنند.این پیشــنهاد از سوی اعضای کمیته اضطرار آلودگی هوای تهران 
طرح و به مراجع بالادستی ارائه شد. پیش بینی اداره کل هواشناسی استان تهران 
برای روز چهارشنبه افزایش غلظت و انباشت آلاینده ها در استان تهران است. لذا 
اعضای این کمیته با اجماع پیشــنهاد دورکاری فعالیت آن دسته از کارمندانی 
که امکان و قابلیت دورکاری دارند را به مراجع بالادســتی ارائه داد.بر این اساس 
بنا به تشخیص روسای دستگاه ها و ســازمان ها در استان تهران برای امروز ۱4 
دیماه زمینه دورکاری کارکنان دســتگاه ها میسر است و توصیه می شود روسای 

دستگاه ها با درخواست دورکاری کارمندان موافقت کنند.

هشدارنارنجیهواشناسیدربارهبارانوبرفشدید
درجنوبغربوغربایران

ســازمان هواشناسی با صدور هشــدار نارنجی از وقوع بارش شدید باران با نفوذ 
ســامانه جدید بارشــی به جنوب غرب و غرب کشور خبر داد و احتمال کولاک 
برف و کاهش محســوس دما در این مناطق را پیش بینی کرد.به گزارش پایگاه 
اطلاع رســانی سازمان هواشناسی کشور، براساس تحلیل نقشه های همدیدی و 
آینده نگری هواشناســی، از امروز سامانه بارشی شدیدی از غرب وارد کشور می 
شود و سازمان هواشناســی در همین راستا هشدار سطح نارنجی صادر کرد. بر 
اساس این هشدار، امروز در خوزستان، کهگیلویه و بویراحمد و ایلام و پنجشنبه 
علاوه بر این اســتان ها در فارس و بوشــهر، رگبار باران و احتمال سیلابی شدن 
رودخانه ها و مســیل ها و آبگرفتگی معابر پیش بینی می شــود.همچنین امروز 
در چهارمحال و بختیاری و کهگیلویه و بویراحمد و پنجشــنبه علاوه بر این دو 
استان در کرمانشــاه، جنوب شرق لرستان و غرب و جنوب اصفهان بارش برف، 
احتمال کولاک، لغزندگی جاده ها و معابر، انسداد جاده ها و اختلال در ترددها را 
در پی خواهد داشت. سازمان هواشناسی به هموطنان در این مناطق توصیه کرد 

از توقف در حاشیه رودخانه ها و مسیل ها و صعود به ارتفاعات خودداری کنند. 

پلحافظبهحدیفرسودهشده
کهچارهایجزجمعآوریآننداریم

مدیرعامل سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری تهران گفت: فرسودگی شدید 
پل حافظ در تقاطع خیابان طالقانی به حدی است که چاره ای جز جمع آوری آن 
نداریم. در واقع، پل حافظ به حدی فرســوده شده است که هزینه های نگهداری 
و بهســازی آن به اندازه ارزش خود پل بالا رفته و برای شهرداری به صرفه است 
که این پل را جمــع آوری کند.به گزارش خبرنگار ایلنا، در روزهای اخیر خبری 
مبنی بر برداشــته شــدن پل حافظ در تقاطع خیابان طالقانی در ایام تعطیلات 
نوروز مطرح شده است. آن طور که مسئولان مدیریت شهری پایتخت می گویند، 
این پل که پیش از انقلاب ســاخته شده و اکنون به شدت فرسوده است، نیاز به 
جمع آوری دارد. همچنین سید جعفر تشکری هاشمی، رئیس کمیسیون عمران و 
حمل و نقل شورای شهر تهران اخیرا گفته است که »پل موجود در تقاطع خیابان 
حافظ و طالقانی، کارآمدی ترافیکی ندارد و می توان آن را جمع کرد.«در روزهای 
اخیر نیز عباس شــعبانی، معاون فنی و عمرانی شهرداری تهران گفته است که 
»مطالعات فعلی سازمان حمل و نقل و ترافیک حاکی از این است که بود و نبود 
پل حافظ در تقاطع خیابان طالقاتی تاثیر چندانی در ترافیک منطقه ندارد.« اما 
با وجود این صحبت ها، برخی شهروندانی که به صورت روزمره از آن مسیر عبور 
می کنند، معتقدند که وجود این پل نقش مهمی در کاهش بار ترافیکی منطقه 
دارد و برداشــتن آن می تواند باعث تشــدید ترافیک در مســیر خیابان حافظ، 
خیابان طالقانی و خیابان های اطراف شود. این مساله را با سید مجتبی شفیعی، 
مدیرعامل سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری تهران در میان گذاشتیم و او 
نیز در پاسخ به خبرنگار ایلنا توضیح داد: هیچ کس نگفته بود که جمع آوری پل 
حافظ باعث کاهش ترافیک در منطقه خواهد شد، اما اساسا اثر ترافیکی این پل 
خیلی کم اســت، ولی به دلیل فرسودگی شدید پل حافظ، هزینه های نگهداری 
و بهســازی آن به اندازه ارزش خود پل بالا رفته اســت و به همین دلیل، برای 
شــهرداری به صرفه اســت که این پل را جمع آوری کند. وی افزود: فرسودگی 
شــدید پل حافظ در تقاطع خیابان طالقانی به حدی است که چاره ای جز جمع 
آوری آن نداریم. البته بررسی های معاونت مطالعات سازمان حمل و نقل و ترافیک 
نشان می دهد که برداشتن پل حافظ تاثیر چندانی روی افزایش ترافیک منطقه 
ندارد و بنابراین با برداشتن این پل، فعلا لازم نیست که پل جدیدی نصب شود 

یا اقدام دیگری برای مدیریت ترافیک آن منطقه انجام شود.

تغییرنامهفتمعبرویکبوستانپایتخت
درشورایشهرتهران

اعضای شورای شهر تهران به تغییر نام هفت معبر و یک بوستان در پایتخت رأی 
مثبت دادند.به گزارش ایســنا، نرگس معدنی پور صبح دیروز در جلسه شورای 
شهر تهران با اشاره به جلسه هجدهم کمیسیون نامگذاری شورای شهر تهران با 
بیان اینکه تا کنون ۱۲۸ مصوبه نامگذاری داشــتیم که از این میان ۱۱۹ مصوبه 
برای نامگذاری معابر به نام شــهدا بود، گفت: در ابتدا عرض کنم که سردار حاج 
باقری درخواست نامگذاری معبری به نام سردار پورجعفری داشتند اما در 30 دی 
۹۹ بلوار ایثار در منطقه ۲ به نام سردار شهید پورجعفری نامگذاری شده است.وی 
با بیان اینکه نامگذاری هفت معبر و یک بوستان در جلسه دیروز بررسی می شود، 
اظهار کرد: بوســتان فاقد نــام در منطقه ۱۷ در محدوده میــدان بهاران به نام 
شهیدان سلمان و روح الله امیر احمدی نامگذاری می شود و همچنین کوچه یکم 
غربی در منطقه ۲0 در محدوده دولت آباد به نام شــهید عباس مسجدی تغییر 
نام می دهد.عضو شورای شهر تهران با بیان اینکه خیابان پنجاه و هفتم در منطقه 
۲0 در محدوده دولت آباد به نام شهید حسن احمدی با حفظ شماره نامگذاری 
خواهد شد، گفت: همچنین پیشــنهاد می شود کوچه نسترن در منطقه ۲0 در 
محدوده دولت آباد به نام شــهید امیر مختار حسینی نامگذاری شود.معدنی پور 
افزود: کوچه چهل و دوم در منطقه ۲0 در محدوده دولت آباد نیز با حفظ شماره 
به نام شهید رضا خرسند افخم نامگذاری شد و کوچه چهل و چهارم در منطقه 
۲0 در محــدوده دولت آباد به نام شــهید محمدرضا حلوائیان نامگذاری خواهد 
شــد.وی با بیان اینکه پیشنهاد می شود کوچه سی و سوم در محدوده شهر ری 
در منطقه ۲0 با حفظ شماره به نام شهید حسین جهانی نامگذاری شود، گفت: 
همچنین پیشــنهاد می شود کوچه اول در منطقه ۲0 در محدوده خیابان شهید 
اردســتانی در فلکه سوم دولت آباد به نام شهید علی اصغر زینال زاده نامگذاری 
شــود.به گزارش ایسنا، اعضای شورای شهر تهران با اکثریت آراء تغییر نام هفت 

معبر و یک بوستان را به تصویب رساندند.

اخبار کوتاه
معاونبهداشتوزارتبهداشتتشریحکرد

اعلام گروه های واجد شرایط دریافت واکسن کرونا 
 الزام تست منفی برای مسافران کشورهای آلوده

معاونتوسعهومدیریتمنابعسازماننظامپرستاریعنوانکرد

۱۰هزارپرستارخانهنشینشدهایامکرونادرانتظاراستخدام

مدیرکلمنابعانسانیوزارتبهداشتاعلامکرد

نیازوزارتبهداشتبهجذب۱۰۰هزارنیرویجدید

انتقادازبلاتکلیفیسامانهتهرانمن

مدیرکلبهداشتکمیتهامدادخبرداد

صدوربنکارتهایغیرنقدیبرایزنانبارداروکودکان۵دهکاول

معاون بهداشت وزارت بهداشت ضمن اعلام گروه های واجد 
شرایط دریافت واکســن کرونا در شرایط فعلی، گفت: در 
حال حاضر مراکز جامع بهداشت در شهرهای سراسر کشور 
برای انجام واکسیناسیون فعالند.دکتر حسین فرشیدی در 
گفت وگو با ایســنا، درباره وضعیت موج هشــتم کرونا در 
کشــور، گفت: در حال حاضر سویه غالب در گردش کرونا 
در کشور همان سویه BA۵ با نزدیک به ۹0 درصد موارد 
است. در عین حال سویه های جدید که در کشور شناسایی 
شده اند، شامل سویه های BQ۱، XBB و BA2.75 بوده 
است. این ســویه ها زیرمجموعه واریانت امُیکرون هستند. 
انتظار می رفت که باتوجه به شــیوع این زیرســویه ها در 
شرق و غرب دنیا، این زیرسویه ها وارد کشور ما هم شوند.
وی بــا بیان اینکه وقتی پیک های بزرگی در اروپا و ســایر 
کشورها آغاز شده اســت، ما هم باید انتظار آغاز یک موج 
را داشته باشــیم، افزود: از طرفی سال نو میلادی هم آغاز 
شده، سفرهای ســال نو هم انجام می شود و تعداد زیادی 
از جمعیت جابجا می شــوند و مســافران کشــور ما هم با 

کشورهای مختلف ارتباط دارند. 
بنابرایــن با این تبادلات انتظار داریم که پیکی را داشــته 
باشــیم، اما عوامل بســیار زیادی دخیل اســت که بر این 
اســاس درباره شدت و مدت زمان آن نمی توان پیش بینی 
مطرح کرد. مهم ترین این عوامل این است که چقدر جامعه 
ما ایمن است،  چقدر فرد واکسینه شده داریم، مردم چقدر 

دستورالعمل های بهداشتی را رعایت می کنند و ...
فرشیدی ادامه داد: پیش بینی ما بر اساس وقوع یک پیک 
جدید از کرونا در کشور اســت، اما شدت و میزان بزرگی 
این پیک به عوامل مختلفی بستگی دارد. بنابراین همچنان
BA۵ سویه در گردش اصلی در کشورمان است. در حوزه 
اپیدمیولــوژی و CDC به صورت روزانــه رصد می کنیم 
که طبــق رصدهای ما از انواع مراجعیــن، زیر پنج درصد 
تست هایشــان مثبت می شود و به عبارتی یک تا دو درصد 

جمعیت تست کرونای شان مثبت می شود. 
اگر این رصد نشــان دهد که آمار افزایشــی است و تعداد 
موارد مثبــت از کل مراجعات از پنج درصد بالاتر رود، آن 
زمان می توان گفت که موج با شــدت بیشتر پیش می رود.

معاون بهداشــت وزارت بهداشــت درباره علائم سویه های 
جدیــد گفت: همان علائم کلاســیک اعم از تب، ســرفه، 
گلــودرد، بدن درد و ... اســت و علائمــی مانند ضعف و 
خستگی بارزتر شده و علائم گوارشی نیز در برخی سوش ها 

بیشتر شده است.  
وی بــا بیــان اینکه اقدامــات وزارت بهداشــت در جهت 
پیشــگیری از ایجاد یک پیک جدید است،   گفت: در حال 
حاضر مراکز جامع بهداشــت در شــهرهای سراسر کشور 
برای انجام واکسیناسیون فعالند. در عین حال مراکز جامع 
واکسیناســیون به دلیل اینکه میزان مراجعه کنندگان مان 
بســیار کم است،   فعلا جمع شده اند. در حال حاضر مراکز 
بهداشــت ما این توانایــی را دارند که ضمــن اینکه تمام 
خدمات بهداشت و خدمات پایه را ارائه می دهند، خدمات 

واکسیناســیون و تزریق واکســن علیه کرونا را هم انجام 
می دهند. حال اگر دیدیم جمعیت متقاضی تزریق واکسن 
کرونا،   از ظرفیتی که داریم، بیشتر باشد،  مجددا فعال سازی 
مراکز تجمیعی واکسیناسیون و مراکز مخصوص واکسن را 

دنبال می کنیم.
فرشیدی تاکید کرد: افرادی هستند که اصلا واکسن کرونا 
را تزریق نکرده انــد که حدود ۱0 تا ۱۵ درصد جمعیت را 
شــامل می شــوند که توصیه ما به این افراد این است که 
حتما واکسن کرونا را تزریق کنند. همچنین افرادی که دز 
اول و دوم واکسن کرونا را تزریق کرده اند، اما دز های یادآور 
را تزریق نکرده اند هم حتما یک دز واکســن دیگر تزریق 
کنند. بنابراین افرادبالای ۱۸ سالی که دو دز واکسن کرونا 
تزریــق کرده اند، حتما یک دز یادآور تزریق کنند. در عین 

حال افراد های  ریســک، شامل افراد در سنین بالا، بیماران 
قلبی، بیماران مبتلا به ضعف ایمنی و ... که شــش ماه از 
آخرین نوبت تزریق واکسن شان گذشته است،   بهتر است 
یک نوبت دیگر واکســن تزریق کننــد. این گروه با تزریق 
یک نوبت دیگر واکســن کرونا، می توانند ایمنی بهتری در 
برابر کرونا داشــته باشند.وی درباره شرایط واکسیناسیون 
افراد زیر ۱۸ سال نیز گفت: افراد زیر ۱۸ سالی که واکسن 
تزریق کرده اند، همان دو دز واکســن برایشان کافی است، 
اما آنهایی که هنوز دو دز واکسن را تزریق نکرده اند، توصیه 

می کنیم واکسن را تزریق کنند.
فرشــیدی با بیان اینکه در حــال حاضر ظرفیت خوبی در 
زمینه واکسن های ایرانی کرونا داریم، گفت: در حال حاضر 
مراکز بهداشــت از انواع واکســن های داخلی کرونا برای 
واکسیناسیون استفاده می کنند. اکنون حجم واکسنی که 
در اختیار دانشــگاه های علوم پزشــکی است،  کافی است. 
بــالای ۲0 میلیون واکســن ایرانی داریــم. البته مقداری 
واکســن خارجی هم داریم که حجم آن بســیار کم است.

وی درباره برنامه های وزارت بهداشــت برای غربالگری در 
مرزهای کشــور، گفت: بر اساس همان قوانین قبلی مرزها 

را کنترل می کنیم.
 بر این اســاس اعلام کرده ایم که افرادی که از کشورهای 
خارجی می آینــد، چه از مرزهای هوایی، چه زمینی و چه 
دریایی، حتما تســت منفی کرونا داشــته باشند. خصوصا 
مسافرانی که از کشــورهایی که پیک کرونا را دارند، وارد 
می شوند باید تســت منفی داشته باشند. همچنین تزریق 
واکســن را هم چک می کنیم. بنابراین اکنون مســافرینی 
که از کشــورهای آلوده وارد کشــور می شوند،   باید تست 
منفی داشــته باشند. اگر تست نداشــته باشند، در داخل 
کشور تســت می گیریم و اگر تست شان مثبت باشد، باید 

در قرنطینه قرار گیرند.
فرشیدی با بیان اینکه در شرایط فعلی محدودیت سفر نیاز 
نداریم و مردم می توانند فعالیت عادی شان را داشته باشند، 
گفــت: مهمترین نکته این اســت که افراد واجد شــرایط 
واکسن شان را تزریق کنند. همچنین در جاهایی که تجمع 

است و در اماکن سربسته از ماسک استفاده کنند.  

معاون توســعه و مدیریت منابع سازمان نظام پرستاری با 
اشاره به ایثار و فداکاری های پرستاران در ایام کرونا، گفت: 
خواســته اصلی ما این است که پرستاران خانه نشین شده 
بدون آزمون و بر اســاس زحمات و سختی هایی که زمان 
موج های سهمگین کرونا کشــیدند، مجددا به کار دعوت 

شوند.
حمیدرضــا عزیزی در گفت وگو با ایســنا، گفــت: در ایام 
فراگیر شــدن کرونا که فضای روانی خاصی هم بر جامعه 
حاکم بود برخی از نیروهای پرســتاری در قالب نیروهای 
طرحی، تمدید طرح و حتی ۸۹ روزه بر اســاس نیاز کشور 
پــای کار ایســتادند و خدمت ارائه کردنــد. این اتفاق در 
شرایطی رخ داد که حتی برخی از همکاران حوزه سلامت 
به دلیل کرونا خانه نشــین شدند و خیلی از مشاغل دیگر 
هم دورکار شدند اما پرستارانی که عمدتا هم دهه هفتادی 
و جوان هســتند، ایستادند و از سلامت مردم دفاع کردند.

او با اشاره به سخنان مقام معظم رهبری درباره پرستاران، 
ادامه داد: ایشــان تاکیــد کردند که باید به مشــکلات و 
وضعیت معیشتی پرستاران رسیدگی شود و حتی صراحتا 
فرمودند که پرستاران کارگر فصلی نیستند و نباید با آنها به 
گونه ای برخورد شود که وقتی به آنها نیاز داریم کمکشان 
را بخواهیم و وقتی بــار بیماری کاهش می یابد آنها را رها 

کنیم.
وی افزود: این درحالیست که با فروکش کردن آمار ابتلا به 
کرونا متاسفانه بسیاری از همکاران ما که نیروهای طرحی 
و تمدید طرحی بودند، علی رغم ایثارهایی که کردند اما از 
کار بیکار شدند. ســازمان نظام پرستاری رسیدگی به این 
وضعیت را اولویت اصلی خود قرار داد تا بتوانیم پرستارانی 
که در شــرایط بحرانی به داد مردم و مملکت رســیدند را 
مجدد به کار بازگردانیم. به همین منظور جلسات متعددی 
با نهادهای مختلف داشتیم و سعی کردیم این نوع برخورد 

با پرســتاران را در تریبون های مختلف مطرح کنیم تا به 
سرانجامی برسد.

او با اشــاره به آخرین جلسه ستاد ملی کرونا که روز شنبه 
۱0 دی ماه سال جاری برگزار شد، بیان کرد: در این جلسه 
طبق دستور شخص رئیس جمهور مقرر شد تا جلسه بعدی 
ستاد ملی کرونا برنامه مشخص جذب پرستاران خانه نشین  
شــده فعال در زمان اوج کرونا ارائه شود. خواسته اصلی ما 
این است که این پرستاران بدون آزمون و بر اساس زحمات 
و سختی هایی که زمان موج های سهمگین کرونا کشیدند 
مجددا به کار دعوت شوند. مصوبات ستاد ملی کرونا حکم 
قانون را دارد و با توجه به لطف رئیس جمهور به کارکنان 
نظام سلامت خیلی امیدوار هستیم که موضوع مطرح شده 
مبنی بر جذب پرســتاران خانه نشین شده در اسرع وقت 

محقق شود.
وی افزود: برآورد ما این اســت که پرســتاران خانه نشین 

شــده بیش از ۱0 هزار نفر هستند. بخشــی از این تعداد 
علی رغم اتمام مدت زمان طرح خود با اینکه می توانستند 
به خانه بروند تا روزهای بهتر و آســوده تری سرکار بیایند 
اما همچنان ســنگر مبارزه با ویــروس را حفظ کردند و با 
فروکش کــردن امواج بیماری مورد بی مهری قرار گرفتند.
معاون توســعه و مدیریت منابع ســازمان نظام پرستاری، 
تاکید کرد: اکنــون با پیش بینی کارشناســان پیک موج 
جدید کرونا دور از انتظار نیســت و باید پرســتارانی برای 
خدمت به بیماران در بیمارستان ها باشند. البته امیدواریم 
افزایش موارد در موج جدید مشــابه موج های قبلی نباشد، 
اما قطعا یکی از شــاخص های مهم برای دفاع از ســلامت 
مردم و مقابله با کرونا بحث نیروی انسانی کارآمد، توانمند 
و با انگیزه اســت. ما در حوزه نیروی انســانی پرستاری با 
شاخص های مطلوب و استاندارد فاصله زیادی داریم و باید 

اقدام به جذب پرستاران کنیم.

مدیرکل منابع انسانی وزارت بهداشت از پیشرفت مطلوب 
مراحل اخذ مجوز اســتخدامی وزارت بهداشت در سازمان 
اداری و اســتخدامی کشــور پس از ماه ها جلسات مستمر 
و فشــرده کارشناســی خبر داد و گفت: اعلام نیاز وزارت 
بهداشت به سازمان اداری و استخدامی برای جذب حداقل 
۱00 هزار نیرو بوده است که امیدواریم بخش زیادی از آن 

مورد موافقت قرار گیرد.
به گزارش ایســنا، دکتر سیف الله مرادی _ مدیرکل منابع 
انسانی  وزارت بهداشــت از پیشرفت مطلوب مراحل اخذ 
مجوز اســتخدامی وزارت بهداشــت در ســازمان اداری و 
استخدامی کشــور پس از ماه ها جلسات مستمر و فشرده 
کارشناســی خبر داد و گفت: اعلام نیاز وزارت بهداشــت 
به سازمان اداری و اســتخدامی برای جذب حداقل ۱00 
هزار نیرو بوده است که امیدواریم بخش زیادی از آن مورد 
موافقت این سازمان قرار بگیرد که در همین راستا پس از 
جلسات اخیری که با حضور وزیر بهداشت و رئیس سازمان 
اداری و استخدامی برگزار شد و همچنین در بیان کمبود 
شــدید نیرو در نشست اخیر ستاد ملی کرونا، موافقت های 
ضمنی در خصوص برگزار آزمون وزارت بهداشــت صورت 

گرفتــه اســت. وی در ادامه این اعلام نیــاز را برای همه 
رسته های نظام ســلامت اعم از بهداشت و درمان و غیره 
عنوان کرد و گفت: بازنشستگی نیروها ازیک طرف و تکمیل 
و احداث بیش از ۲000 پروژه عمرانی تا پایان ســال نیز از 
طرف دیگر، وزارت بهداشت را در کمبود شدید نیرو برای 
ارائه حداقل خدمات سلامت به ویژه در مناطق محروم و کم 

برخوردار قرار داده است. 
مدیرکل منابع انســانی وزارت بهداشت از پیگیری تبدیل 
وضعیت مدافعان سلامت دوران کرونا در چهارچوب طرح 
ساماندهی کارکنان دولت از طریق دستگاه های ذی ربط و 
مجلس شورای اســلامی به موازات برنامه های دیگر وزارت 
بهداشــت برای جبران کمبود نیرو از قبیل بازگشت به کار 
نیروهــای طرحی دوران کرونا خبــر داد و افزود: با توجه 
به کمبود شــدید نیرو در وزارت بهداشــت، به دنبال این 
هستیم که بخشی از این کمبود را از طریق برگزاری آزمون 

اســتخدامی و بخشــی دیگر را از طریق تبدیل وضعیت و 
مابقــی را در صورت امکان از بازگشــت بــه کار نیروهای 
طرحــی دوران کرونا تأمیــن کنیم که همــه این موارد 
به موازات یکدیگر برنامه ریزی شــده است و قرار نیست از 
هیچ کدام از مواضع مذکور عقب نشینی و صرف نظر کنیم. 

وی در ادامه با یادآوری جان فشــانی های مدافعان سلامت 
در دوران همه گیــری کرونــا از موافقــت و تلاش وزارت 
بهداشــت برای تبدیل وضعیــت این نیروهــا خبر داد و 
گفت: در جلساتی که با کمیسیون های مربوطه در مجلس 
شورای اسلامی و سازمان های ذی ربط در دولت داشته ایم، 
پیشنهاد تبدیل وضعیت این نیروها را بارها مطرح کرده ایم 
که با نظر مســئولان مربوطه تصمیم بر این شــده اســت 
 که این موضوع در قالب طرح ســاماندهی کارکنان دولت 
محقق شود و این یک مطالبه به حق برای وزارت بهداشت و 
کلیه همکارانی است که در آن دوران از جان خود گذشتند 

که جان مردم را نجات دهند.
بنابــر اعلام وزارت بهداشــت، دکتر مــرادی همچنین به 
تلاش های اخیر وزارت بهداشــت و حمایــت نمایندگان 
مجلس شــورای اسلامی برای بازگشــت به کار نیروهای 
 طرحــی دوران کرونــا اشــاره کــرد و گفــت: از نظر ما 
بازگشــت به کار این نیروها حداقل کاری اســت که برای 
قدرشناســی از بصیرت و عمل بــه هنگام آنان در مواجهه 
با بیماری کرونا و پشــت سر گذاشــتن پیک های مختلف 

می توان انجام داد. 
وی ضمــن تأکید بر حمایت همه جانبه وزارت بهداشــت 
 از کارکنــان نظام ســلامت، تحقق نیازها و پیشــنهادات

 این وزارت را مشروط به موافقت سازمان های برنامه وبودجه 
و اداری و اســتخدامی و حمایت مجلس شــورای اسلامی 
دانســت و خاطرنشــان کــرد: وزارت بهداشــت بــرای 
 حمایت از کارکنان خود، تأمیــن حداقل نیروی موردنیاز

 و ارائــه خدمات باکیفیت به مــردم، تمام توان خود را به 
میدان آورده و امیدوار است که سازمان های مذکور نیز نگاه 
ویژه و متفاوتی به وزارت بهداشت و مقوله سلامت نسبت 

به سایر دستگاه های اجرایی داشته باشند.

عضو شورای شــهر تهران با اشــاره به وضعیت نامناسب 
ســازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شــهرداری گفت: 
اکنون ســامانه تهران مــن بلاتکلیف اســت و عده ای از 
کارکنان ســازمان فاوا که از این ســازمان جدا شده و به 
ســاختمانی دیگر در شــهرداری منتقل شــده اند، بیکار 

هستند و عاطل و باطل مانده اند.
بــه گزارش خبرنــگار ایلنا، ناصر امانی، عضو کمیســیون 
برنامه و بودجه شورای شــهر تهران در تذکری در یکصد 
و نوزدهمین جلسه دوره ششــم شورای اسلامی پایتخت 
با انتقاد از وضعیت نامناسب ســازمان فناوری اطلاعات و 
ارتباطات شــهرداری گفت: شنبه دو هفته قبل از سازمان 
فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری تهران بازدید داشتم 
و با ده هــا نفر از مدیران و کارکنان این ســازمان ملاقات 
کردم و متوجه وضعیت نامطلوب این ســازمان شدم. این 
در حالی است که وقتی مسأله تشکیل سازمان فناوری های 
نوین شهرداری در شورای شهر مطرح شد، تاکید کردم که 
نباید تشکیل یک ســازمان جدید به تضعیف یک سازمان 
قدیمی بینجامد؛ آن  هم ســازمانی که ســرمایه تخصصی 
شــهرداری تهــران را در اختیار دارد و تــا کنون زیربنای 

اقدامات فناورانه شــهرداری بوده است.وی افزود: با کمال 
تأسف مسئولان شهرداری در ماه های اخیر تمرکز خود را 
روی تشکیل سازمان فناوری های نوین گذاشته بودند، این 
در حالی است که اکنون با مخالفت وزارت کشور، تشکیل 
این سازمان منتفی شده است، اما همین کار باعث تضعیف 
سازمان اصلی این حوزه یعنی سازمان فناوری اطلاعات و 
ارتباطات شهرداری تهران شده است، به نحوی که سازمان 
فاوایی که من اخیرا بازدید کردم، با شــرایط سال ۹۶ این 
ســازمان کیلومترها فاصلــه گرفته و عقب افتاده اســت.
امانی با اشــاره به مخالفت وزارت کشور با تشکیل سازمان 
فناوری های نوین شــهرداری گفت: وزارت کشور دقیقا با 
همان اســتدلال هایی که ما داشــتیم، یعنی این که نباید 
تشکیلات جدیدی در شهرداری توسعه یابد و تمام اهداف 
خوبی که شــهرداری می خواهد در حوزه هوشمندسازی 
پیگیری کند، می تواند در همان سازمان فناوری اطلاعات 
و ارتباطات محقق شود و نیازی به تشکیل سازمان جدید 
نیست، با تشکیل سازمان فناوری های نوین مخالفت کرده 

اســت. اما دوستان به این استدلال های بنده توجه نکردند 
و به تشــکیل سازمان فناوری نوین رای دادند، ولی اکنون 
وزارت کشــور اجازه تشکیل این سازمان را نمی دهد.عضو 
شــورای شــهر تهران ادامه داد: کاش دوستان شهرداری 
عجلــه نمی کردند و اجازه می دادند تشــکیل ســازمان 
فناوری های نوین قطعی شود و اساسنامه آن تصویب شود، 
بعد تمرکز خود را از سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات 
شهرداری برمی داشــتند  و روی سازمان فناوری های نوین 
می گذاشتند، اما در وضعیت امروز، از آنجا مانده و از اینجا 

رانده شده ایم.
امانی با اشاره به وضعیت نامناسب کنونی سازمان فناوری 
اطلاعات و ارتباطات شهرداری تهران گفت: متاسفانه هنوز 
شورای سازمان فاوا تشکیل نشده و هیات مدیره آن ناقص 
اســت. این در حالی است که این سازمان حدود ۵0 سال 
در شــهرداری تهــران قدمت دارد، اما بودجه امســال آن 
واگذار نشــده است و این ســازمان نتوانسته هیچ کدام از 
برنامه های خود را در ســال جــاری انجام دهد. همچنین 

ســامانه »تهران من« نیز اخیرا به امیــد این که در آینده 
به ســازمان فناوری های نوین شــهرداری منتقل شود، از 
ســازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات جدا شده و در حال 

حاضر بلاتکلیف است.
عضو کمیســیون برنامه و بودجه شورای شهر تهران اظهار 
داشــت: اخیرا بخشی از کارکنان سازمان فناوری اطلاعات 
و ارتباطات شــهرداری از این ســازمان جدا شده اند و به 
ساختمان دیگری در شهرداری منتقل شده اند، اما اکنون  
بیکار هســتند و عاطل و باطل مانــده اند.ما مخالف وقوع 
چنین اتفاقاتی در شــهرداری تهران هســتیم که قبلا هم 
موارد مشــابه آن تجربه شده بود.وی در پایان تصریح کرد: 
ما از روی دلســوزی این حرف هــا را می زنیم و از مدیران 
شــهرداری می خواهیم کاری کنند که این سازمان بیش 
از این تضعیف نشــود. در همین یک ســال گذشــته ۱۸ 
نیروی ارزشــمند و متخصص از یکــی از معاونت های این 
سازمان جدا شــدند و هنوز شاهد تداوم این روند هستیم. 
به شهرداری تهران تذکر جدی می دهم حالا که با تشکیل 
ســازمان فناوری های نوین مخالفت شــده است، تمرکز 

خودشان را روی سازمان فاوا بگذارند.

مدیرکل بهداشــت و درمان و بیمه های اجتماعی کمیته 
امداد با اشــاره به اجرای برنامه رفع ســوء تغذیه برای ۶0 
هزار مادر باردار و شــیرده و ۶0 هزار کودک زیر ۵ ســال 
طی سال جاری که توسط کمیته امداد اجرا می شود اعلام 
کــرد که اجرای این برنامه بین ۵0 تا ۶0 درصد در کاهش 

سوءتغذیه اثربخشی داشته است.
مجتبی احمدلو در گفت وگو با ایســنا، با اشــاره به اجرای 
برنامه رفع ســوء تغذیه مادران باردار و شــیرده و کودکان 
زیر ۵ ســال اظهار کرد: در ســال جاری به ۶0 هزار مادر 
باردار و شیرده با سرانه سبد غذایی ماهانه ۲۵0 هزار تومان 

و بــا بودجه ۱۸0 میلیارد تومــان و ۶0 هزار کودک دچار 
سوءتغذیه زیر ۵ سال که از سوی وزارت بهداشت به کمیته 
امداد معرفی شــده اند با سرانه ســبد غذایی ماهانه ۱۲۵ 
هزارتومان و بودجه ۹0 میلیــارد تومانی کمک می کنیم. 
وی با اشاره به اینکه ۸0 درصد این مادران و کودکان تحت 
پوشــش کمیته امداد نیســتند، زیرا کمیته امداد معمولا 
خانواده های فقیرِ زن سرپرســت و سالمند را تحت پوشش 
قرار می دهد، یادآور شــد: این خانواده ها جزو ۵ دهک اول 

قرار دارند که در این طرح از آنها حمایت می شود.
مدیرکل بهداشــت و درمان و بیمه های اجتماعی کمیته 

امداد با بیان اینکه وزارت بهداشت توسط مراکز بهداشتی 
گروه هدف را به کمیته امداد معرفی می کند، گفت: کمیته 
امداد پس از استحقاق ســنجی بن کارت غیرنقدی را برای 
افراد صادر می کند؛ منابع شارژ این بن کارت برای مادران 
توســط بنیاد علوی و برای کودکان توســط دولت تامین 

می شود.
احمدلــو با بیان اینکــه با اجرای این برنامــه گروه هدف 
می توانند اقلام غذایی که از ســوی وزارت بهداشت اعلام 
شــده را از فروشــگاه های نزدیک به محل زندگی شــان 
خریــداری کنند، افزود: ایــن بن کارت ها به صورت ماهانه 

شــارژ خواهد شــد.البته اگر در یک ماه شارژ آن با تاخیر 
انجام شــود، ماه بعدی مبلغ ماه گذشته نیز واریز می شود. 
به طور کلی در ۱۲ نوبت سال این بن کارت ها شارژ خواهد 
شد.به گفته وی و براســاس اعلام وزارت بهداشت، اجرای 
برنامه رفع ســو تغذیه مادران باردار و شــیرده و کودکان 
زیر ۵ ســال بین ۵0 تا ۶0 درصد در کاهش ســوءتغذیه 
اثربخشــی داشــته اســت.مدیرکل بهداشــت و درمان و 
بیمه هــای اجتماعی کمیته امداد تاکید کرد: این برنامه به 
صورت ســالانه و براساس جمعیت و سرانه که متناسب با 

اعتبار متفاوت است اجرا می شود.


